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Статья посвящена анализу комплекса проблем, связанных со случаями психологического насилия 
над подозреваемыми, обвиняемыми для цели получения от них признательных показаний. В работе 
освещена связь указанной проблемы с проблемами удовлетворения почти всех ходатайств органов 
дознания, следствия судами, чрезмерной жесткости избранных мер пресечения, недостаточным обе-
спечением законности органами прокуратуры на стадии предварительного расследования и участием 
в восстановлении нарушенных прав подзащитных и малоактивной работе адвокатов по защите на-
рушенных прав своих доверителей. Автор приходит к выводу, что наибольшей проблемой области 
защиты прав и свобод как подозреваемого, так и обвиняемого является сложность противодействия 
уголовному преследованию, процессуальной целью которого является получение обвинительного 
результата.
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The article is devoted to the analysis of a complex of problems associated with cases of psychological 
violence against suspects, accused for the purpose of obtaining confessions from them. The paper highlights 
the connection of this problem with the problems meet almost every application of bodies of inquiry, in-
vestigation courts, excessive stiffness of selected preventive measures, lack of rule of law by the prosecution 
during the preliminary investigation and participation in the restoration of violated rights of the defendants 
and low-level work of lawyers for the protection of violated rights of their clients. The author comes to the 
conclusion that the greatest problem in the field of protection of the rights and freedoms of both the suspect 
and the accused is the complexity of countering criminal prosecution, the procedural purpose of which is to 
obtain an accusatory result.

Keywords: mental torture, pressure, confessing, preliminary investigation, criminal proceedings, 
ensuring the rule of law, the rights of the defence, preventive measures, petitions of the bodies of inquiry, 
investigation.




